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Chcete ovládnout ČT, vyčetl vládě Juchelka. Žijeme v
jiném světě, opáčil Baxa
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Poslanec ANO Aleš Juchelka ve Sněmovně | foto: Ladislav Křivan,

MAFRA

Poslanci opozice neprosadili zamítnutí návrhu ani jeho vrácení k

přepracování, a tak prošel prvním čtením. Budou se jím nyní zabývat

výbory.

Počet členů Rady ČT se má podle vládního návrhu zvýšit z 15 na 18.

Dvanáct radních mají volit poslanci a šest Senát. Do Rady Českého

rozhlasu by Senát nově vybíral tři členy, zůstala by devítičlenná.

Juchelka označil novelu za špatnou, nedomyšlenou a drahou, protože

zvyšuje počet radních veřejnoprávní televize. Půjde podle něho o

další tři placená místa pro kandidáty vládní koalice, aby si

kontrolovala volbu generálního ředitele České televize na jaře
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příštího roku. Ředitele veřejnoprávní televize vybírají právě členové

Rady České televize. „Chcete si pohlídat volbu ředitele, to je

očividné,“ prohlásil Juchelka.

„Každý z nás žijeme v jiném světě. My naopak komplikujeme cestu k

ovládnutí veřejnoprávních médií a mediálních rad,“ oponoval mu

ministr kultury Martin Baxa za ODS. „Já žiju ve světě, kde

považujeme nezávislá veřejnoprávní média za klíčový pilíř

demokracie. Vy žijete ve světě, kde základní premisou je ovládnutí

veřejnoprávních médií, jak diktovat generálnímu řediteli nebo radě,

co se má dělat,“ řekl Baxa.

V Senátu, který má být zapojen do volby členů rad veřejnoprávních

médií, nemá SPD ani jednoho zástupce a ANO jen zanedbatelnou

sílu.

Budeme to blokovat všemi zákonnými prostředky, řekl Okamura

Za žádnou cenu nechtěla návrh nechat projít ani SPD. „Budeme to

blokovat všemi zákonnými prostředky,“ ohlásil ráno předseda SPD

Tomio Okamura. Ve Sněmovně pak hovořil nejprve téměř dvě

hodiny. Podle Okamury v případě změny zákona o ČT hrozí, že

veřejnoprávní televize bude vysílat pouze „probruselské názory“.

Hájil názor, že členy Rady ČT má volit pouze Sněmovna. Řekl rovněž,

že by měly být zrušeny koncesionářské poplatky pro veřejnoprávní

média a že by Česká televize a Český rozhlas měly být financovány

plně ze státního rozpočtu pod dohledem Nejvyššího kontrolního

úřadu.

S tím ministr kultury Baxa nesouhlasí, nepodpořil by ani navýšení

poplatků, které jsou klíčové pro financování veřejnoprávních médií.

„Co se tu zavádí, je cenzura, nálepkování a zesměšňování názorových

oponentů,“ řekl poslanec SPD Radek Koten. Jeho kolega, poslanec

SPD Radek Rozvoral navrhoval, stejně jako Juchelka z ANO,

zamítnutí návrhu.
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Ještě těsně před hlasováním o návrhu varoval Okamura vládní

koalici před změnou zákona o Česko televizi. „Tohle vám nepomůže,

oni vám nepůjdou na ruku,“ tvrdil šéf SPD.

Koalice prosadila omezení řečnických vystoupení i možnost nočního
jednání

Vládní většina byla odhodlána změnu zákona prosadit i přes

celodenní obstrukce. „Jsme připraveni jednat, dokud zákon

neprojde. Jsem připraveni na noční jednání,“ řekl už ráno šéf

poslaneckého klubu TOP 09 Jan Jakob. Na návrh šéfa poslanců ODS

Marka Bendy pak vládní koalice prosadila možnost jednání i po

půlnoci. Nakonec to nebylo třeba, jednání Sněmovny skončilo okolo

dvaadvacáté hodiny.

Přispělo k tomu i to, že koalice na návrh Jana Jakoba z TOP 09

prosadila omezení řečnické doby na dvakrát deset minut, i když z

opozičních poslanců do té doby k zákonu vystoupila jen hrstka.

Juchelka si v reakci na to vzal hodinu pauzu na poradu klubu. Vládní

koalice riskovala, že opoziční poslanci u Ústavního soudu napadnou

omezení jejich práv. I v minulosti většina ve Sněmovně opakovaně

prosadila zkrácení řečnických vystoupení, ale ne po několika málo

hodinách jednání o zákonu, o který se přela vládní většina s opozicí.

„Jsem zásadně proti tomu, aby byla takto nedemokraticky válcována

opozice,“ řekl Juchelka po hodinové pauze na poradě ANO.

Prosadíme to přes odpor ANO i SPD, říká Baxa

Návrhy na členy Rady České televize a Rady Českého rozhlasu mají

nově podávat nově organizace, které existují aspoň deset let a

představují kulturní, regionální, sociální, odborové,

zaměstnavatelské, náboženské, vzdělávací, vědecké, ekologické a

národnostní zájmy. To má eliminovat návrhy od jen účelově

založených sdružení.
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„Jsme připraveni tuto změnu prosadit přes odpor ANO i SPD,“ uvedl

k novele zákona ministr kultury Baxa.

„Je důležité, aby to nebyla vládní televize jako v Maďarsku,“ řekl v

úterý ve Sněmovně senátor David Smoljak z klubu Starostové a

nezávislí.
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